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На кантрсхгм

«ЗЯМЛЯ ДЛЯ НАС
ГАЛОУНЫ РЭСУРС»

У Любаш пад фаужцтвам Наталл1 КАЧАНАВАЙ 
адбылося пасяджэнне экспертна-кансультатыунага савета пры Прэзщыуме Савета Рэспублш
Яго тэма —  «Аб практыцы прымянення заканадауства i рэал1за- 
цьм мерапрыемствау у галже мел1ярацьп зямель i ix эфектыунага 
выкарыстання». Удзельнжам1 пасяджэння стал! члены Савета 
Рэспубл!ю i дэпутаты Палаты прадстаужкоу, юраужцтва аблас- 
ных i Любанскага раённага выканаучых кам1тэтау, абласных, 
раённага i сельск1х Саветау дэпутатау Любанскага раёна, рэс- 
публжансюх органау дзяржаунага к1равання, а таксама абласных 
мел1ярацыйных i лесагаспадарчых аб'яднанняу, землеупарадка- 
вальных аб'яднанняу, !ншых арган!зацый.

Удзельжю пасяджэння абмер- 
кавал1 меры, яюя прымаюцца па 
выкананж даручэнняу юраужка 
дзяржавы па пытаннях мел1яра- 
цьи зямель, ход рэал1зацьн пра- 
грамных мерапрыемствау у галже 
мел!ярацы! зямель сельскагаспа- 
дарчага прызначэння. Асабл1вую 
увагу засяродзш1 на перспекты- 
вах уцягвання у гаспадарчы аба- 
рот зямель сельскагаспадарчага 
прызначэння, занятых дрэвава- 
хмызняковай раслжнасцю. Узжма- 
люя i пытанн1 прымянення закана
дауства, . рэал1зацьн мерапрыем
ствау у галже мел1ярацьи зямель i 
ix эфектыунага выкарыстання.

Найперш удзельжю пасяджэння 
экспертна-кансультатыунага саве
та пры Прэзщыуме Савета Рэспуб- 
лм  на чале з Натапляй Качанавай 
наведал! аб'ект «Рэканструкцыя 
мел1ярацыйнай сютэмы «Мар'ж- 
ская» у ААТ «БВА». Адказныя асо- 
бы далажыл1 аб стане мел1ярацьи 
у Мжскай вобласф на канкрэтным 
аб'екце, агучыл1 заданы, пастау- 
леныя на бягучы год. Старшыня 
Савета Рэспубл1ю пафкавшася, pi 
выконваюцца даручэнж, пастау- 
леныя юраужком дзяржавы па 
пытанн! мел1ярацьн. Яна звярнула 
увагу на тое, што правядзенне экс
пертна-кансультатыунага савета 
дазволщь праверыць выкананне 
пастауленых задач, выпрацаваць 
рашэнж, яюя сёння неабходны для 
папяпшэння сггуацьн у гэтай сфе
ры. Удзельжю пасяджэння азна- 
ёмшюя з тэхжкай, задзейжчанай 
падчас мел1ярацьи. Наталля Кача- 
нава пагутарыла з механ1затарам!, 
яюя на ёй працуюць.

Новы iwmynbc 
далейшай рабоце

Звяртаючыся да удзельжкау 
пасяджэння, Наталля Качанава 
нагадала, што экспертна-кансуль- 
татыуны савет пры Прэзщыуме 
Савета РэспублМ быу створаны 
з мэтай разгляду найбольш акту
альных пытанняу, яюя датычацца 
сацыяльна-эканам!чнага развщ- 
ця нашай кражы. Пачынаючы з 
2020 года, праведзена шэсць па
сяджэнняу савета. Кожнае з ix бы
ло прысвечана канкрэтнай тэме.

У лютападзе 2020 года на базе 
ААТ «Нафтан» i Полацкага дзяр
жаунага ужвератэта у Наваполац- 
ку абмяркоувалюя перспектывы 
развщця жавацыйна-прамыслова- 
га Наваполацкага нафтах1м1чнага 
кластара. У чэрвеж 2021 года пра 
стан, тэндэнцьи i праблемы пад- 
рыхтоую навуковых кадрау для 
устаноу вышэйшай адукацьм га- 
eapbmi у Гродне, на базе Гродзен- 
скага дзяржаунага ужверФтэта iMH 
Яню Купалы. Пытанж удаскана- 
лення заканадауства, будаужчых 
норм i правш на ycix стадыях 1нвес- 
тыцыйнага цыкла для стымуляван- 
ня жвестыцый у праёкты высокага 
тэхналапчнага укладу узжмалюя

у снежж 2021 года у Пухавщюм 
раёне, на базе ЗАТ «Беларуская 
нацыянальная б1ятэхналапчная 
карпарацыя».

Пасяджэнне экспертна-кансуль
татыунага савета пры Прэзщыуме 
Савета Рэспубл1ю на тэму «Аб ак
туальных праблемах развщця 
фармацэутычнай raniHbi Рэспублн 
Ki Беларусь» адбылося у кастрыч- 
HiKy 2022 года у сталщы, на базе 
Нацыянапьнай акадэмП навук Бе
ларусь Летась на пасяджэннях са
вета абмяркоувалюя ход выканан- 
ня даручэнняу юраужка дзяржавы 
аб аргажзацьи работы з адходам1 
(у Bapanaeinax) i перспектывы раз
вщця лёгкай прамысловасф у Рэс- 
публщы Беларусь (у Вщебску). Па 
BbiHiKax ycix пасяджэнняу савета 
яго рэкамендацьи 6bmi наюраваны 
адпаведным дзяржауным органам 
i жшым аргажзацыям.

«Трэба жыць

Савета Рэспублжь —  Тэта тэма 
не новая. На працягу усёй ricTo- 
рьн нашай суверэннай БеларуФ 
Прэзщэнт робщь акцэнт на гэтым, 
бо зямля для нас —  тэта галоу- 
ны рэсурс. Таму у 2022 годзе, Kani 
ён чарговы раз nacTaeiy задачу, 
якая датычыцца мел1ярацьи у на
шай KpaiHe, i вызначыу адказным 
тагачаснага вщэ-прэм'ера Леанща 
Зайца, быу дакладна вызначаны 
пратакол даручэнняу, згодна з яюм 
гэтыя работы пав1нны 6bini выкон-

«Разглядалюя тыя пытанн!, 
яюя сёння неабходна вырашаць- 
у нашай KpaiHe для тага, каб аб1- 
яднаць ycix датычных да той pi ж- 
шай тэмы, разгледзець, што ёсць 
у нашай KpaiHe па асобна узятай 
тэматыцы, —  падсумавала рабо
ту папярэджх пасяджэнняу савета 
Наталля Качанава. —  Тады, Kani 
мы сустракаемся i абмяркоуваем 
гэтыя пытанн!, мы разумеем, што 
тэта пэуны новы iMnynbc далейшай 
рабоце, вызначаем юруню: што 
ужо зроблена, што яшчэ можна 
вырашыць, i нават у плане зака
надауства, якое рэгулюе пэуную 
галжу або той щ жшы вщ дзейнас- 
ф нашай кражы».

«Перш за усё —  
эфектыуная работа 
прадпрыемствау»

Гаворачы аб тэме бягучага па
сяджэння экспертна-кансультатыу
нага савета пры Прэзщыуме Саве
та P3cny6niKi, Наталля Качанава 
нагадала аб даручэннях ПрэЗщэн- 
та, дадзеных у 2022 годзе. «Апяк- 
сандр PbiropaBin на нарадзе паста- 
Biy заданы— мел!яраванне зямель, 
выкарыстанне зямельных рэсур- 
сау, навядзенне парадку на зям- 
ni, —  канкрэтызавала Старшьжя

вацца. У разв!ццё гэтай тэмы урад 
падрыхтавау план, праграму, якая 
была зацверджана Леанщам Кан- 
станцжав!чам».

Нягледзячы на переход апош- 
няга на работу у Савет Рэспублм 
(Леанщ Заяц узначальвае Пастаян- 
ную KaMicira па рэпянальным раз- 
в!цц! i мясцовым самаюраванж), ён 
працягвае адказваць у KpaiHe за 
мел1ярацыю, навядзенне парадку 
на зямл!. Задача —  ун1каць у гэтыя 
пытанж —  пастаулена уам членам 
Савета Pacny6niKi. «Бо мы разуме
ем: перш за усё тэта эфектыуная 
работа прадпрыемствау, яжя зай- 
маюцца гэтым! пытанням1, забес- 
пячэнне тэхн1кай, ф1нансаванне 
гэтых работ, укамплектаванасць 
кадрам! i, вядома, заканадаучая, 
прававая база, якая дзейн1чае у 
нашай KpaiHe, —  патлумачыла На
талля Качанава. —  Для нас гэтае 
пытанне важнае, як i для ycix».

«3 боку дзяржавы сёння 
прыняты усе меры»

Кажучы аб важнасц1 правя- 
дзення пасяджэнняу экспертна- 
кансультатыунага савета, Натал
ля Качанава адзначыла, што таю 
фармат работы дазваляе убачыць, 
што зроблена у той ф !ншай гапже 
па вь1кананн1 даручэнняу Прэзщэн-

та, дае разумение, як разглядаць 
тыя ф жшыя пытанж на эксперт
ных саветах, яюя функцыянуюць 
у Савеце Рэспублга.

«Была пастаулена задача —  
ураду сумесна з аблвыканкамам1 
забяспечыць у 2023— 2025 гадах 
трохразовае павел1чэнне у адно- 
ciHax да 2021 года аб'ёмау рэкан- 
струкцый мел1ярацыйных cicTOM i 
культур-тэхн1чнай мел!ярацьп, —  
нагадала аб даручэнн1 юраужка 
дзяржавы Старшьжя Савета Рэс- 
публ iKi. —  Атрымл1валася так, што 
па 81 тысячы гектарау трэба было 
штогод уводзщь у эксплуатацыю. 
Але па узгадненн! з Прэзщэнтам, 
як мне дакпадваюць, гэтыя л1чбы 
6bmi павял1чаны, i сёння штогод 
трэба уводзщь у эксплуатацыю не 
менш за 110 тысяч гектарау для 
тага, каб выканаць даведзенае 
задание. Безумоуна, для гэтага 
патрэбны аргажзацьи, людзг тэх- 
HiKa, якая пав1нна быць спрауная, 
вырашыць пытанн1 рамонту тэхж- 
ю. Мы ж яе бясконца набываць не 
будзем, а сродю, як1я выдаткоува- 
юцца на набыццё, значныя».

Па словах Старшыж, на ця- 
перашн1 час у краже юнуе 2 млн 
810 тысяч гектарау мел1яраваных 
зямель, што складае 37 % ад усёй 
плошчы сельскагаспадарчых угод- 
дзяу, «У мэтах выканання дару- 
чэння неабходна увесф у эксплу
атацыю 412 тысяч гектарау мелг 
яраваных зямель, —  падкрэслша 
Наталля Качанава. —  Фактычна за 
тры гады было уведзена у эксплуа
тацыю 195 тысяч гектарау зямель, 
а за два гады, 2024 i 2025, трэба 
увесф 277 тысяч гектарау. Задание 
вельм1 напружанае. Таму работы, 
вядома, чакаюцца сур'ёзныя».

Старшьжя Савета Рэспублк1 
канстатавапа, што у KpaiHe функ- 
цыянуе 132 мел!ярацыйныя арга- 
жзацьи. Па яе словах, для гэтых 
аргажзацый выдзелены сродю. 
Для правядзёння работ у 2024 го
дзе прадугледжана 528 мшьёнау 
рублёу. «3 боку дзяржавы сёння 
прыняты усе меры для тага, каб 
пастауленыя заданы 6bmi выкана- 
ны», —  падкрэслша Старшьжя.

Наталля Качанава дадапа, што 
павжен быць жорстк1 кантроль за 
станам асушаных земляу —  там, 
дзе правял1 мел1ярацыю. «Мы 
павжны кожны метр сваёй зямл1 
шанаваць, —  арыентавапа яна. —  
Тэта праца, тэта грошы. Мы выдзя- 
ляем грошы з бюджэту, a Mami б 
ix наюраваць на жшыя мэты. Та
му самы жорстк! кантроль i адказ- 
насць!»

па-гаспадарску»
Нагадала Наталля Качанава i аб 

даручэнн1 KipayHiKa дзяржавы, якое 
датычыцца нарыхтоую трау у пой
мах. Як высветлтася, не yciMi яно 
выконваецца. «Мы не пав1нны так 
адносщца да сваёй зямл1, да дару
чэнняу Прэзщэнта, бо яны даклад
на i правшьна выверены,— звярну
ла увагу Наталля Качанава. —  Kani 
так'сказау Прэзщэнт —  трэба ра: 
б1ць, бо тэта дасць свой выжк».

Асабл1вую увагу Старшыня 
Савета Pacny6niKi засяродзша на 
пытанн! укамплектаванасц1 rani- 
ны спецыял1стам!. «Кадры —  тэта 
асноватворнае у гэтай рабоце», —  
падкрэслша яна. Акрамя тага, па 
меркаванж HaTanni Качанавай, 
у raniHe мел1ярацьм важна удзя- 
ляць увагу дысцыплже i парадку.

Намесн!к MiHicTpa сельскай 
гаспадарю i харчавання Уладз1м1р 
Гракун расказау аб практыцы пры
мянення заканадауства i рэал1за- 
цьн мерапрыемствау у raniHe ме- 
niapapbii зямель i ix эфектыунага 
выкарыстання. Падчас дакладау 
1ншых службовых асоб прагучаФ 
пытанн! перспектыу уцягвання у 
гаспадарчы абарот зямель сель
скагаспадарчага прызначэння, 
занятых драунжна-хмызняковай 
раслжнасцю, недахопау у мел1я- 
рацыйным комплексе i шляхоу 
павышэння яго эфектыунасц!. 
Асабл!вая увага —  рэап!зацьп пра- 
грамных мерапрыемствау у raniHe 
мел1ярацьи зямель сельскагаспа
дарчага прызначэння у 2023 годзе 
i на перыяд да 2030 года, а такса- 
ма мерам, яюя прымаюцца па вы- 
кананн! даручэнняу KipayHiKa дзяр
жавы па пытаннях мел1ярацьи.

«Трэба жыць па-гаспадарску, —  
рэзюмуючы, падкрэслша Старшы
ня Савета РэспублЫ. —  Так, як 
кожны у сябе у доме роб1ць. Трэба 
так i у KpaiHe. Яна у нас адна. 1н- 
шай не будзе. I мы павжны зрабщь 

, усё для тага, каб дзесьф асушыць, 
адзесьф i пал1ваць».

Па словах HaTanni Качанавай, 
на савеце был! агучаны тыя пы
танж, яюя неабходна вырашаць 
па выкананж задач i даручэнняу, 
пастауленых KipayHiKOM кражы па 
уцягненж у абарот зямель сель- 
гаспрызначэння, што дагэтуль 
6bmi непрыдатныя, а пасля пра- 
вядзення мел!ярацыйных работ 
выкарыстоуваюцца. «Акцэнт—  на 
эфектыунасф вырашэння тых за-' 
дач, як!я перад нам1 стаяць, —  ары- 
ентавала яна. —  Трэба раб1ць так, 
каб тэта сапрауды давала свой вы
жк. Тыя заданы, яюя пастаулены, 
вядома, павжны быць выкананы. 
Для гэтага усё ёсць. Сродю ёсць, 
аргажзацьи ёсць, вертыкапь выбу- 
давана. Таму трэба сёння уФм за- 
касаць рукавы, як кажа Прэзщэнт 
нашай кражы, i адказна працаваць 
кожнаму на CBaiM месцы».

Старшьжя Савета Pacny6niKi 
пажадала поспехау у выкананн1 
пастауленых задач i даручэнняу. 
Завяршылася мерапрыемства 
ускладаннем кветак да мемары- 
яльнага комплексу «Савецюм ак- 
тыв!стам, BoiHaM, партызанам i 
падпольшчыкам».

Верашка КАНЮТА.
Фота БелТА.

Любанскi раён.


